

Program Description

About the Host Institutions 主办机构简介

ActiveKids

For the past 14 years, ActiveKids' goal has been to provide fun, stimulating educational programs for children. ActiveKids is now in over 60+ schools in Hong Kong, Shanghai. In today's global environment where information and ideas flow and evolve constantly, ActiveKids aims to equip children with the skills and the love of life-long learning, so they will become well-balanced, responsible individuals, poised to meet all the challenges ahead of them.

Beijing Language and Culture University

Beijing Language and Culture University (BLCU) is a university directly under the Ministry of Education of the People's Republic of China. It was established in 1962 and was renamed as Beijing Language and Culture University in 1996.

BLCU is known as the Mini-United Nations, it is the only university of its kind in China that offers Chinese language and culture courses to foreign students. Over 50 years of development has made BLCU a multidisciplinary university that has enhanced language teaching and research. In the area of Teaching Chinese as Foreign Language (TCFL) and the promotion of Chinese culture, Beijing Language and Culture University has the longest history, the largest size and the most well qualified academic faculty in the area. Since its founding the university has trained some 200,000 foreign students who are proficient in the Chinese language and familiar with Chinese culture from 183 countries and regions. Many alumni have become celebrities in various fields such as education, politics and business.

北京語言大學倉辦於 1962 年,是教育部直屬高等學校,素有"小聯合國"之稱。建校五十多年以來,北語一直 以對來華留學生進行漢語、中華文化教育為主要任務。如今北語已經發展成為一所中外語言、文化研究的學術 重鎮和培養涉外高級人才的國際性大學。北京语言大学从事汉语国际教育和中华文化教育历史最长,规模最大, 师资力量最雄厚。迄今为止,学校已经为世界上 183 个国家和地区培养了近 20 万名懂汉语、熟悉中华文化的外 国留学生。其中很多校友已经成为学界、政界、商界的知名人士。









Living in the Campus 校園簡介



Beijing Language and Culture University is located within the Zhongguancun High-Tech Park, which is like a forest of higher education. In the vicinity are Tsinghua University, Peking University and 8 other top rated universities. Nearby Wudaokou is nicknamed "the center of the universe" because it is a prosperous strip that blends together multiple cultures and nationalities. Other than the shopping mall in Hualian Tower and Hualian Supermarket, all kinds of restaurants, cafes, bars, dance clubs, clothing shops, general stores, movie theaters, book stores and fitness centers are within walking distance and earn the patronage of young shoppers both foreign and domestic.

• Transportation near the university is very accessible. The airport is only 45 minutes away by taxi, and 15 minutes on the subway is enough to go downtown Beijing. Several bus routes pass by the university:

◆ Outside South Gate: 375、398、307、508、630、656、562、331、86, Beijing Language and Culture University Stop。

◆ Outside of East Gate: 26、392、398、438、478、490、609、632、691、753, Xueyuan Lu Beikou Stop。

Introduction to the Program 课程简介

In collaboration with Beijing Language and Culture University, ActiveKids offers a tailored intensive Chinese Language and Cultural Program in Beijing. This program aims to enhance participants' Chinese language proficiency, increase their understanding about Chinese culture and society, provide students with some community service opportunities, as well as to help nurture lasting friendships via a pleasant learning environment of strong support and passionate teachers.

为了推广汉语教学和中国文化,促进学术交流,加强学生在跨文化及专业方面的国际交往,北京語言大學为海 外学生开设了了'中国文化与普通话(汉语)课程'。本课程历时 20 余年,为学员创造良好舒适的学习环境, 配备优质师资,旨在提高学员的汉语水平,增强学员对中国社会文化的了解,促进国际间的交流与合作。



YGL 2012 Students visiting the Great Wall



YGL 2013 Students learning paper cutting



YGL 2014 Students presenting in class





YGL 2015 Group Photo at the community service

YGL 2016 Students enjoyed the Kung Fu show



YGL 2017 Students learning the Chinese knot



YGL 2018 Students have a Taste of Beijing

Curriculum Arrangements 课程设计

The program is two weeks long. Curriculum arrangements include:

- (1) The curriculum will focus on the language and the understanding of Chinese history, architecture and development.
- (2) We will divide students into subgroups to promote discussion and sharing.
- (3) We will provide site visits for enrichment purpose, as well as opportunities for community service on and off campus. Students will experience first hand how rapidly China and its Capital have developed structurally and culturally in the last 30 years.
- (4) Design and tours will be closely incorporated with inquiry and exploration based activities. Students will learn from different perspectives and by communicating with the local people.
- (5) Many assignments will require students to form small teams to gather information and ask the proper questions in order to complete. This will encourage students to work together to build teamwork. Students will be required to present their findings in a written and oral news reports for sharing. This not only will students gain new knowledge from one another, but it will also be a very good opportunity for the students to use and practice their Putonghua.
- (6) Through experiencing the program and its many activities, students will develop a deeper understanding on China's development, architecture and culture, as well as sharpening their language skills.

Note: A language assessment will be given at the start of the program. Based on each student's competency level, Tsinghua University staff will place them into the appropriate classes and learning material. An exam will be given at the end of the program.

课程为期两星期。课程目标为:

- (1) 设置专门针对海外学生学习汉语、了解中国历史文化等国情知识的课程,激发学生学习汉语的兴趣,提高学生的汉语水平。同时让他们系统深刻认识中国的改革开放、了解中华文化以及中华文化与现代生活的关系。
- (2) 安排传统文化技艺小组, 增进学生对中国传统文化的认识, 寓教于乐。
- (3) 提供丰富的参观考察和社区服务活动,让学生有机会亲身感受中国改革开放三十多年来的发展和北京的文化氛围。
- (4) 设计与参观活动相关的采访和探寻活动,让学生可以从多角度思考,并通过与当地人接触及沟通找出答案。
- (5) 将学生分成若干小组,以组为单位完成导师指定的专案,让学生一起合作去搜集资料、完成任务并解决不同的问题,锻炼学生的团体合作意识。并以新闻简报的形式与其他组的同学分享活动中不同的资讯、成果和体会,锻炼学生的普通话表达能力。
- (6) 通过不同的经历和互动,让学生深入了解中国国情和传统文化,并在一个充满文化气息的氛围中锻炼他们 的汉语交际能力。

注:课程开始前进行汉语水平测试,根据学员汉语水平进行分班。清华教师负责安排教学材料、教学方法及期 末考试。

Certificate 证书

With the completion of the YGL program, a certificate will be issued to the qualified students.

Note: This program cannot be used to fulfill any academic prerequisites.

学生完成全部课程并通过期末考核,将获得'中国语言与文化课程'结业证书(无故缺勤三次以上将不予颁发 结业证书)。

注:本课程不授予毕业证、学位或学分。

Accommodation and Meals 住宿与用餐

- (1) Student will be living in prebooked Hotel near by the Beijing Language and Culture University.
- (2) The University will provide students with debit cards for meals. Students can dine in the Campus cafeteria. Beijing snacks and specialties also will be arranged for students to experience in this program.
- (1) 学生將入住北京語言大学附近的賓館。因学房源紧张,需要提前预订住宿。
- (2) 学校将为学生办理临时餐卡,学生可在北京語言大学学生食堂用餐。如外出,则会根据实际情况在校外安 排桌餐或特色小吃。

Curriculum 课程

Tentative Timetable 时间表

时间 Time	星期日 Sun	星期一 Mon	星期二 Tues	星期三 Wed	星期四 Thur	星期五 Fri	星期六 Sat
0900–1200		开班仪式/分班测试/自 我介绍 Opening Ceremony / Grouping Test / Self Introduction	汉语课程 Chinese Language	历史专题考察:圆明园 Visit the Yuanmingyuan Park	汉语课程 Chinese Language	建筑专题考察: 故宫 Visit the Forbidden City	汉语课程 Chinese Language
1230-1330	机场办理手续 Airport Check-in	午餐 Lunch	午餐 Lunch	午餐 Lunch (校外 Off campus)	午餐 Lunch	午餐 Lunch (校外 off campus)	午餐 Lunch
1330-1545		主修课: 中国历史与文 化(1) Chinese History (1)	主 <mark>修课:</mark> 中国历史与 文化 (2) Chinese History(2)	历史专题考察: 抗日战争纪念馆、 卢沟桥	文化体验: 中国结 Cultural Topic: Chinese Knot	建筑专题颐和园 Visit the Summer Palace	文化体验:剪纸 Cultural Topic: Paper Cutting
1600–1700	到达北京 Arrival at Beijing	参观校园 Campus Tour	体育活动(自行安排) Sports (Free Time)	Visit the Museum of the War of Chinese People's Resistance Against Japanese Aggression & Lugou Bridge	体育活动(自行安排) Sports(Free Time)		拉知時 Community Service
1700–1830	办理入住手续 Registration and Check-in at Tsinghua	晚餐 Dinner	晚餐 Dinner	晚餐 Dinner (校外 off campus)	晚餐 Dinner	晚餐 Dinner (校外 off campus)	晚餐 Dinner
1900–2000	晩餐 Dinner		参观简介 Attractions Introduction		参观简介 Attractions Introduction	游览王府井大街 Visit Wangfujing Street	分 享会 (1) Report Session (1)
时间 Time	星期日 Sun	星期一 Mon	星期二 Tues	星期三 Wed	星期四 Thur	星期五 Fri	星期六 Sat
0900–1200	参观长城 Visit the Great Wall	汉语课程 Chinese Language	汉 语课程 Chinese Language	城市发展专题考察:北 京规划展览馆&前门大 街 Visit Beijing Planning Exhibition Hall& Qianmen Street	汉 语课程 Chinese Language	文化专题考察: 天坛 Visit the Temple of Heaven	汉语测试 Test
1230–1330	午餐 Lunch (校外 Off campus)	午餐 Lunch	午餐 Lunch	午餐 Lunch (校外 off campus)	午餐 Lunch	午餐 Lunch (校外 off campus)	午餐 Lunch
1400–1630	参观 798 艺术区 Visit the 798 Art Zone	主修课:中国建筑(1) Chinese Architecture (1)	主修课:中国建筑(2) Chinese Architecture (2)	城市发展专题考察:城 市发展与胡同保护 Visit Hutong &	文化体验: 篆刻 Cultural Topic: Seal Cutting	文化专题考察: 首都 博物馆 Cultural Visit the	分享会与闭幕典礼 Presentation and Closing Ceremony
1730–1830	晚餐 Dinner (校外 Off campus)	社区服务 Community Service	体育活动(自行安排) Sports (Free Time)	Siheyuan	備動自我的Sports (Free Time)	Capital Museum	晚餐 Dinner
1900–2100		晚餐 Dinner	晚餐 Dinner	晚餐 Dinner (校外 off campus)	晚餐 Dinner	晚餐 Dinner (校外 off campus)	收拾行李 Packing Up
			参观简介 Attractions Introduction	欣赏武术表演 Chinese Kong Fu Show	参观简介 Attractions Introduction	欣赏杂技 Acrobatic Show	
时间 Time	星期日 Sun						
alled TIME	客工小市 Demonture						

0700-1330 离开北京 Departure

Note: For reference ONLY, details and time slots may be further adjusted. 注: 只供参考,内容或有更改。

For further questions, please contact YGL 3480-4199 or <u>info@ActiveKidshk.com</u> Visit our Facebook Page at <u>www.facebook.com/YGLTsinghua</u> for photos and videos



ACTIVEKIDS LEARNING CENTRE

www.ActiveKidshk.com